
 مجری برنامه »شب بخیر کوچولو« گفت: 
آدم ها عمدتا فکر می کنند من جوان و ۴۰ ساله 
هستم و نمی دانند که دوبرابر این سن دارم؛ 
به همین خاطر اول تعجب می کنند اما بعد از 
تعداد سال های کاری من متوجه مسن بودن من 
می شوند. مریم نشیبا در گفت وگو با »ایرنا« و در 
توضیح شروع فعالیت خود در برنامه »شب بخیر 
کوچولو« که باعث شناخت نسل ها از او شد، 
بیان کرد: این برنامه از ۹ تیرماه ۶۹ برای اولین بار 
شروع شد؛ گویا تعدادی را برای اجرا انتخاب کرده 
بودند و استاد ساعد باقری )شاعر بزرگ مملکت 
ما( آن زمان مسئولیت گروه کودک رادیو را 
داشتند و همراه آقای کاظم زاده و یکی دیگر از 
همکارانشان سه نفر بودند که مسئولیت داشتند 
تا گوینده ای را برای برنامه »شب بخیر کوچولو« 
انتخاب کنند. وی افزود: آن زمان لوزه هایم را 
عمل کرده بودم و باید استراحت می کردم اما با 
آن شرایط پای میکروفن رفتم و یک پاراگراف از 
قصه مادربزرگ مهربان را که خواندم لطف کردند 
و گفتند که کافی است و ایشان همانی است که در 
ذهنمان هست؛ دو هفته طول کشید تا زخم های 
عملم خوب شود و پس از آن کار را شروع کردم. 
این گوینده رادیو تصریح کرد: اینگونه بود که من 
مشغول کار شدم و آقای مصطفی رحمان دوست 
نازنین شعر زیبای »گنجشک لالا مهتاب لالا« را 
سرودند و بعد از آن آقای محمود منتظم صدیقی 
)یادش بخیر( موزیک این کار را ساختند. نشیبا 
اظهار داشت: گویا ابتدا با گروه کر رادیو و با 
صدای بزرگسالان اجرا شد و پی بردند که این 
صحیح نیست و باید یک بچه آن را بخواند؛ پس 
پروشات پیروزکار که خواهرزاده آقای منتظم 
صدیق و ۸ ساله بود کار را اجرا کرد و با چه قدرتی 
»گنجشک لالا مهتاب لالا« را خواند. وی افزود: 
یادش بخیر ژاله صادقیان عزیز می گفت هرکاری 

می کنم نمی توانم آن ته اجرا را انجام بدهم و 
این بچه آن زمان چه کرده است. این مجری 
پیشکسوت رادیو با اشاره به توجهی که از ابتدا 
به صدای او از سوی مردم شده است، اظهار 
داشت: زمانی که بعد از دانشگاه در آموزش و 
پرورش دبیر شدم مدیر ما که مدیر زمان تحصیل 
خود من هم بود زنگ تفریح به من گفت تو در 
صداوسیما هستی؟ و من گفتم نه )چون هنوز 
نبودم( اما گفت بچه ها می گویند آن خانمی که 
صداوسیمایی هست را به کلاس ما بفرستید. آن 
زمان اصلا ذهنم نمی رسید که بخواهم گوینده 
بشوم تا سال ۱۳۵۶ که فراخوان دادند و من 
شرکت کردم و از بین ۲۰۰۰ نفر، ۲۰۰ و سپس 
۲۰ نفر و بعد ۱۰ نفر و در نهایت ۵ نفر غربال 
شدند و من یکی از آن ۵ نفر بودم. نشیبا تاکید 
کرد: »شب بخیر کوچولو« پس از چند ماه که از 
پخش آن گذشته بود شناخته و بسیار مطرح شد. 
وی گفت: زمانی که دانش آموزانم پی می بردند 
که اجرای »شب بخیر کوچولو« با من است یا 
عکس های من را در مجلات می دیدند خودم را 

به کوچه علی چپ می زدم چون نمی خواستم 
بچه ها از در دیگری وارد شوند و آن زمان فکر 
می کردم اگر دانش آموزان این را بدانند از اعتبار 
معلمی من کاسته می شود چون معلمی برایم در 
اولویت بود و نمی خواستم این کار من را کوچک 
کند اما بعد دیدم این کار آنقدر والاست که من را 
بالا می برد. مجری برنامه »شب بخیر کوچولو« با 
توضیح چگونگی آموزش دیدنش برای اجرای این 
برنامه تصریح کرد: آقای محمدمهدی سدیفی از 
بزرگان موسیقی و تهیه کنندگان رادیو دو ماه با 
من کار کرد تا چیزهایی را به من بیاموزند؛ مثلا 
وقتی که من می گفتم »موشه اومد« با صدا و لحن 
گفتاری ام به شکلی بازی کنم که موش را کوچولو 
نشان دهم و زمانی که می گویم »شیر آمد« شیر 
را درشت نشان دهم و بسیار تلاش کردم که از 
ایشان بیاموزم. وی افزود: »شب بخیر کوچولو« 
برای سال ها راس ساعت ۲۱ پخش می شد و با 
تغییر زمان ۲۰و۴۵ شد و الان حدود ۱۲ سال 
است که )منهای پنجشنبه و جمعه( ۲۱و۳۵ از 

رادیوایران پخش می شود.
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 سری جدید مسابقه تلویزیونی »سیم 
آخر« با اجرای رضا رشیدپور به زودی روی 
آنتن خواهد رفت. حمید مراوندی مجری 
طرح برنامه »سیم آخر« در گفت  وگو با ایرنا 
اظهار داشت: سری جدید مسابقه »سیم 
آخر«، با طراحی جدید در مدل مسابقه و 

همین طور دکور و محتوای جدید در حال 
تولید است و به زودی روی آنتن تلویزیون 
خواهد رفت. وی افزود: اجرای سری جدید 
مسابقه »سیم آخر« همچون گذشته، بر 
عهده آقای رضا رشیدپور خواهد بود و 
امیدواریم سری جدید مسابقه هم بتواند 

مورد توجه و استقبال مردم عزیز قراربگیرد. 
همراهی و پشتیبانی رئیس رسانه ملی، 
قائم مقام فرهنگی سازمان صداوسیما و 
همینطور معاون سیما و تصمیم این عزیزان 
برای تولید و پخش سری جدید »سیم آخر«، 
باعث دلگرمی عوامل تولید شده است و از 
این جهت از آقایان جبلی، جلیلی و برمهانی 

سپاسگزاریم.

بازگشت »رضا رشیدپور« به تلویزیون 

محمد حاتمی در تدارک 
یک گزارش مخدوش

جزئیات مراسم تشییع 
پیکر محمد اسماعیلی

  معرفی دبیر 
جشنواره موسیقی جوان 

 معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در حکمی حمیدرضا اردلان را به عنوان 
دبیر هفدهمین جشنواره موسیقی جوان 
منصوب کرد. محمود سالاری با حضور محمد 
الهیاری مدیر دفتر موسیقی و سیدامیرعباس 
ستایشگر مدیر انجمن موسیقی، حمیدرضا 
اردلان را به عنوان دبیر هفدهمین جشنواره 
موسیقی جوان منصوب و حکم وی را به او 
اهدا کرد. متن حکم اردلان به شرح زیر است: 
»جناب آقای دکتر حمیدرضا اردلان، نظر به 
دانش و تجربیات ارزنده  هنری جناب عالی و به 
پیشنهاد مدیرکل محترم دفتر امور موسیقی، 
به موجب این حکم به عنوان »دبیر هفدهمین 
دوره جشنواره موسیقی جوان« منصوب 
می شوید. امید است با استعانت از خداوند 
متعال، بهره گیری از ظرفیت استادان ارجمند 
موسیقی، بهره مندی از تجارب دوره های 
گذشته، جشنواره ای برخوردار از شاخصه های 
فرهنگ اسلامی و امتیازات هنری قابل قبول 
در پیش داشته باشیم.« حمیدرضا اردلان 
پژوهشگر برجسته موسیقی و نمایش، آهنگساز 
و استاد دانشگاه است. فعالیت های پژوهشی و 
اجرایی این هنرمند در سی سال گذشته به 
اشاعه و احیای رسوم و آیین های اقوام ایرانی 

کمک شایانی کرده است.

 بازیگر »زخم کاری« 
در »خبرچین«

 مرتضی امینی تبار، بازیگر سریال »زخم 
کاری« با ایفای نقش در فیلم »خبرچین« به 
سینما می آید. فیلم بلند ویدئویی »خبرچین« 
به کارگردانی عرفان احتشامی و تهیه کنندگی 
مشترک پیام مهرنوش و عرفان احتشامی پس از 
پایان مراحل فنی و اتمام تدوین، آماده نمایش 
شده است و منتظر دریافت پروانه نمایش از 
سازمان سینمایی است. »خبرچین« سومین 
تجربه فیلم بلند داستانی عرفان احتشامی است 
که بهمن ماه ۱۴۰۱ در شهر اصفهان ساخته 
شد. زهره صفوی، حدیث نیک رو، فرید دریامج، 
مرتضی امینی تبار، حسین بصیری دوست، آیدا 
پورشمس، حسین باقری، صادق الماسی، بهزاد 
خداکرم، زهره مختاری و… گروه بازیگران این 
فیلم را تشکیل می دهند. برخی عوامل فیلم 
»خبرچین« عبارتنداز: طراح و نویسنده: مریم 
داوودی، کارگردان: عرفان احتشامی، مدیر 
پروژه: رضا احدی، مدیر فیلمبرداری: علی 
احتشامی، تدوین: عرفان احتشامی، دستیار 

کارگردان: مصباح مقصودی، ,...

 وزارت دفاع ارمنستان ادعای اخیر جمهوری آذربایجان 
را در زمینه اعزام نیرو به »لاچین« رد کرد. وزارت دفاع 
جمهوری آذربایجان مدعی شده بود که نیروهای مسلح 
نتقال نیروها و تجهیزات نظامی  ارمنستان در حال ا
اضافی به منطقه لاچین هستند. به گزارش خبرگزاری 
»نیوزآرمنیا«، وزارت دفاع ارمنستان اعلام کرد: »بیانیه 
وزارت امور خارجه جمهوری آذربایجان مبنی بر اینکه 
نیروهای مسلح ارمنستان مقادیر زیادی تسلیحات، 
تجهیزات نظامی و پرسنل را در مرز ارمنستان و جمهوری 

آذربایجان متمرکز کرده اند با واقعیت مطابقت ندارد.« 
در بیانیه وزارت دفاع ارمنستان آمده است: »وزارت دفاع 
جمهوری ارمنستان باردیگر اعلام می کند که ارتش 
ارمنستان حضوری در قره باغ کوهستانی ندارد.« یکی از 
مهم ترین مشکلات باقیمانده بین دو کشور ارمنستان و 
جمهوری آذربایجان بر سر مسیر مهم لاچین است که باکو 
آن را مسدود کرده یا ایست بازرسی شدید اعمال می کند. 
این مسیر منطقه قره باغ را به ارمنستان متصل می کند. 
ارمنستان بارها اعلام کرده باکو به کاروان محموله های 

بشردوستانه برای ارامنه منطقه قره باغ کوهستانی مجوز 
عبور نمی دهد. تاکنون دو جنگ بر سر قره باغ کوهستانی 
بین این دو همسایه رخ داده که جنگ دوم قره باغ در 
نوامبر ۲۰۲۰ با توافق آتش بس بین نخست وزیر ارمنستان، 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و رئیس جمهور روسیه 
پایان یافت. جمهوری آذربایجان در این دور از درگیری ها 
مناطقی را از اشغال ارمنستان خارج ساخت. با این حال 
درگیری های مرزی ادامه دارد و دو طرف یکدیگر را به 

تنش آفرینی متهم می کنند. 

 نخست وزیر دولت انتقالی جدید نیجر در مصاحبه ای 
گفت: نیجر قادر به غلبه بر تحریم هایی است که جامعه 
اقتصادی کشورهای غرب آفریقا )اکوواس( در پاسخ به 
کودتای ماه گذشته میلادی علیه آن اعمال کرده است. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، علی الامین زین که اخیرا از 
سوی شورای نظامی حاکم بر نیجر به سمت نخست وزیر  
جدید این کشور منصوب شد، در مصاحبه ای اظهارکرد که 
نیجر می تواند بر تحریم هایی که بلوک اکوواس در پاسخ به 
کودتای ماه گذشته میلادی علیه این کشور اعمال کرده، 
غلبه کند. زین در مصاحبه با »دویچه وله« بیان داشت: ما با 

وجود چالش ناعادلانه ای که به ما تحمیل شده، فکر می کنیم 
باید بتوانیم بر آن غلبه کنیم و ما بر آن غلبه خواهیم کرد. 
بلوک اکوواس بعد از کودتای اواخر ماه ژوئیه نیروهای گارد 
ریاست جمهوری نیجر علیه دولت محمد بازوم، رئیس جمهور 
مخلوع این کشور، تحریم هایی را علیه نیجر وضع کرده و 
توسل به زور علیه نظامیانی که بازوم را از قدرت کنار زدند، 
رد نکرده است. اکوواس هر گونه معامله مالی و ارسال برق 
برای نیجر را قطع کرده و مرزهای این کشور را بسته و به 
این ترتیب جلوی واردات اقلام مورد نیاز به نیجر که یکی از 
فقیرترین کشورهای دنیا است را گرفته است. پیش از این 

رهبران نظامی نیجر گفتند که این تحریم ها دسترسی مردم 
این کشور به دارو، غذا و برق را دشوار کرده است و تحریم ها 
را غیرقانونی، غیرانسانی و تحقیرآمیز توصیف کردند. اما 
»زین« نسبت به سفری که قرار است هیاتی نیجریه ای برای 
مذاکرات به نیجر داشته باشد و همچنین چشم انداز مذاکرات 
با اکوواس اظهار خوش بینی و بر اهمیت روابط نیجر با نیجریه 
و همچنین این بلوک متعلق به غرب آفریقا تاکید کرد. او 
گفت: ما بسیار به حفظ این روابط مهم و تاریخی و همچنین 
اینکه اکوواس در درجه اول شروع به همکاری به روی مسائل 

صرفا اقتصادی کند تمایل داریم.

وزارت دفاع ارمنستان: 

 هیچ حضور نظامی در »لاچین« نداریم

نخست وزیر جدید نیجر: 
برتحریمهایاکوواسغلبهمیکنیم

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

کارشناسان چینی:
  نگران موج سوم کووید نباشید

افزایش  به رغم   کارشناسان چینی گفتند: 
اخیر تعداد مبتلایان به کرونا در چین برای بار 
سوم، بیشتر افراد علائم خفیفی گزارش کردند و 
نگرانی درباره موج سوم این ویروس وجود ندارد. 
هنگامی که عبارت »سومین موج کووید« در پلتفرم 
میکروبیولوژی سیناوبو نوشته شد، کارشناسان 
چینی اعلام کردند تنها تعداد محدودی از مردم 
برای بار سوم به این ویروس مبتلا می شوند و دلیلی 
برای نگرانی درباره موج سوم وجود ندارد. سازمان 
جهانی بهداشت سویه  EG.۵ کروناویروس را سویه 
غیرخطرناک اعلام کرد و گفت: خطراتی بیشتر از 
سویه های دیگر این ویروس ایجاد نمی کند. براساس 
داده های این سازمان این سویه زیرمجموعه سویه 
اومیکرون است و در ۵۱ کشور شناسایی شده 
است. تدروس ادهانوم دبیر کل سازمان جهانی 
بهداشت در مصاحبه با خبرنگاران گفت: درحالی که 
خطرکلی این سویه ویروس براساس ویژگی 
ژنتیکی اش پایین است، خصوصیت ایمنی و نرخ 
رشد آن بالاست و ممکن است به شکل جهانی به 
موج دیگری تبدیل شود. به هرحال خطر بیماری 
سخت و مرگ و میر به شکل گسترده ای نسبت به 
سال گذشته پایین است، چرا که ایمنی جمعی چه 
از طریق واکسیناسیون و چه از طریق ابتلا به این 
ویروس و یا هر دو افزایش یافته است. داده های 
منتشر شده از سوی مرکز کنترل و پیشگیری 
بیماری در ۳ اوت ) ۱۲ مرداد( نشان می دهد تعداد 
مبتلایان به این ویروس که به بیماری سخت دچار و 
افرادی که در درمانگاه ها بستری شدند در ماه ژوئیه 
کاهش یافته است. براساس داده های این مرکز 
تمامی ۹ هزار و ۵۹۱ نفری که در گزارش ماه ژوئیه 
ثبت شدند به سویه اومیکرون و بیشتر به زیرسویه 
XBB  کروناویروس مبتلا شدند. پنگ شی، رئیس 
مرکز درمان بیماری های واگیردار در بیمارستان 
نانفانگ در گوآنگژو نیز گفت: تنها تعداد بسیار کمی 
از بیماران در موج سوم در بیمارستان بستری شدند 
و این افراد علائم بسیار خفیفی دارند. وی همچنین 
افزود: گمانه زنی هایی که نشان می دهد موج بعدی 
کرونا ممکن است در ماه نوامبر اتفاق بیفتد هیچ 
پایه و اساس علمی ندارد و لازم نیست عموم مردم 
نگران باشند. وانگ گانگ؛ معاون بخش بیماری های 
واگیردار چیلو در دانشگاه شاندونگ نیز تاکید کرد: 
با هر بار ابتلا به کرونا، علائم بیماری خفیف تر خواهد 
شد. بیشتر مردم با سیستم ایمنی عادی نباید از ابتلا 
چندباره به این ویروس نگران باشند، چرا که علائم 
بسیار خفیفی خواهند داشت و نیاز به درمان دارویی 

نیز وجود ندارد.

نخست وزیر موقت پاکستان سوگند یاد کرد کوتــــاه

 سناتور »انوار الحق کاکر« به طور رسمی پس از انتخاب 
به عنوان هشتمین نخست وزیر موقت پاکستان در حضور 
رئیس جمهوری این کشور سوگند خدمت یاد کرد و قرار 
است به زودی اعضای کابینه دولت انتقالی پاکستان نیز 
معرفی شود. به گزارش تلویزیون ملی پاکستان، نخست وزیر 
موقت این کشور در کاخ ریاست جمهوری ﴿ایوان صدر﴾ 
در اسلام آباد و در حضور »عارف علوی« رئیس جمهور، 
سوگند مقام نخست وزیری دولت انتقالی پاکستان را یاد 
کرد. این مراسم به ریاست رئیس جمهوری پاکستان و با 
حضور »شهباز شریف« نخست وزیر سابق پاکستان، رئیس 
مجلس سنا، روسای ارشد احزاب سیاسی، روسای نیروهای 
مسلح ارتش پاکستان، اعضای سابق پارلمان ملی، سفرای 
کشورهای خارجی مقیم اسلام آباد، مقامات قوه قضائیه و 
روزنامه نگاران این کشور برگزار شد. سناتور »انوار الحق« 
نخست وزیر موقت پاکستان طی سخنانی در این مراسم 
نسبت به برگزاری انتخابات سراسری به صورت شفاف و 
عادلانه متعهد شد و تاکید کرد: هیچگونه اقدامی که باعث 
شود انتخابات سراسری در پاکستان زیر سوال برود، انجام 
نخواهد شد و احزاب سیاسی با اعتبار و اعتماد لازم به نتایج 

خود دست پیدا خواهند کرد. نخست وزیر سابق پاکستان و 
رهبر جناح مخالف در پارلمان شنبه گذشته سناتور انوار 
الحق کاکر؛ عضو مجلس سنا از شهر کویته را به عنوان 
نخست وزیر موقت این کشور انتخاب کردند. انوار الحق متولد 

سال ۱۳۵۰ و بنیانگذار حزب عوامی بلوچستان است که از 
مارس ۲۰۱۸ به عنوان نماینده مجلس سنا انتخاب شد. وی 
از کرسی مجلس سنا و مسئولیت سیاسی در حزب متبوع 
خود استعفا کرد. براساس قانون اساسی پاکستان برگزاری 
انتخابات باید از سوی دولت موقت انجام شود و نخست وزیر 
موقت ظرف سه ماه از زمان انتخاب تکلیف انتخابات را 
مشخص می کند. انتخابات مجلس به این دلیل اهمیت دارد 
که با رای نمایندگان رئیس جمهوری و نخست وزیر برای 
مدت پنج سال برگزیده می شوند. برای انتخاب نخست وزیر 
که قدرت اصلی و اجرایی را در اختیار دارد، حزب حاکم و 
جناح مخالف در مجلس ملی پاکستان، هر کدام نامزدهای 
موردنظر خود را معرفی می کنند و به طور طبیعی حزب یا 
گروهی که دارای اکثریت باشد، فرد موردنظر خود را بر 
قدرت می نشاند. نمایندگان هر دو پارلمان ملی پاکستان 
یعنی مجلس ملی و سنا، به همراه چهار مجلس استانی 
یا مجالس ایالتی -شامل سند، پنجاب، خیبرپختونخواه 
و بلوچستان- رئیس جمهوری این کشور را با رای گیری 
انتخاب می کنند که حدودا تعداد این نمایندگان به یکهزار 

و ۱۰۰ نفر می رسد. 

  »اون« دستور افزایش 
تولید موشک را صادر کرد

 در ادامه تنش ها در شبه جزیره کره، »کیم .جونگ.
اون«، رهبر کره شمالی به کارخانه ها و تأسیسات تولید 
موشک این کشور دستور داد تا ظرفیت تولیدی خود 
را افزایش دهند. به گزارش اسپوتنیک، »کیم .جونگ.

اون«، دستور افزایش ظرفیت تولید موشک های این 
کشور را صادر کرد. »اون« این دستور را هنگام بازدید 
از کارخانه های مهم تولید موشک های تاکتیکی، 
خودروهای زرهی، گلوله های توپخانه و سکوهای پرتاب 
موشک صادر کرده است. »اون« اظهارکرد که ارتش 
جمهوری خلق کره باید به نیروی نظامی عظیمی 
تجهیز شود تا در هر لحظه برای هر جنگی آماده باشد 
و دشمنان جرأت نکنند که از نیروهای نظامی شان 
استفاده کنند و در صورت حمله، قاطعانه آنها را نابود 
کنند. در هفته ها و ماه های اخیر تنش بین آمریکا و 
کره جنوبی با کره شمالی افزایش یافته و پیونگ یانگ 
در واکنش به اقدامات تحریک آمیز سئول و واشنگتن 
و انجام رزمایش های پیاپی در مرزهای کره شمالی، 

آزمایش های موشکی خود را افزایش داده است. 

سفر دوباره وزیر دفاع چین به روسیه
 به رغم فشارهای آمریکا برای انزوای روسیه، »لی 
شانگ فو« وزیر دفاع چین برای دومین بار طی کمتر 
از چهارماه به مسکو می رود و همچنین از بلاروس 
دیدن می کند. »لی شانگ فو« وزیر دفاع چین که اواخر 
فروردین ماه سالجاری به روسیه سفر و با ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه دیدار کرده بود، یکبار دیگر طی 
هفته جاری به روسیه می رود. خبرگزاری رویترز به نقل 
از رسانه های دولتی چین گزارش داد، وزیر دفاع چین 
طی روزهای آینده به روسیه و همچنین بلاروس سفر و 
با مقام های این دو کشور دیدار می کند. او در چارچوب 
سفر چهار روزه خود به روسیه، وارد مسکو شد. »لی 
شانگ فو« در دیدار حدود چهار ماه قبل خود با پوتین که 
در آن »سرگئی شویگو« وزیر دفاع روسیه حضور داشت، 
به رئیس جمهور روسیه سلام نظامی داده بود. وزیر دفاع 
چین در آن سفر، به مدت چهار روز از روسیه دیدن کرده 
بود. دومین سفر وزیر دفاع چین به روسیه طی حدود 
چهار ماه اخیر در شرایطی انجام می گیرد که فشارهای 
آمریکا و متحدان غربی آن برای منزوی کردن روسیه 
ادامه دارد اما چین و برخی دیگر از کشورهای بزرگ 
جهان از قبیل هند و همچنین کشورهای آفریقایی 
توجهی به این فشارها نکرده اند. طبق اعلام وزارت دفاع 
چین، قرار است »لی« طی سفر آتی خود به بلاروس 
رفته و با مقام های این کشور دیدار داشته باشد؛ سفری 
که با توجه به تشدید تنش های اخیر میان بلاروس با 

لهستان از اهمیت خاصی برخوردار است.

روزها  این  حاتمی  محمد    
آماده سازی  و  تمرین  مشغول 
نمایش »شبیه خون« است. این 
گفت:  ایسنا  به  تئاتر  کارگردان 
این نمایش یک تک گویی است به 
نویسندگی سهراب حسینی و در 
ادامه تجربیات قبلی این نویسنده 
در نگارش نمایشنامه های تک گویی 
او،  به گفته  است.  شده  نگاشته 
نمایش »شبیه خون« گزارشی است 
مخدوش از آنچه بر انسان تنها اما 
امیدوار گذشته است. این نمایش با 
بازی محمد حاتمی و صدف محسنی 
از هفته اول شهریورماه در تالار 

قشقایی روی صحنه خواهد رفت.

زنده یاد  پیکر  تشییع  مراسم   
نوازنده  اسماعیلی،  محمد 
روز  ایران  موسیقی  پیشکسوت 
چهارشنبه بیست وپنجم مرداد ماه از 
تالاروحدت به سمت قطعه هنرمندان 
برگزار می شود.  بهشت زهرا)س( 
حمیدرضا عاطفی معاون اجرایی 
خانه موسیقی ایران در گفت وگو 
با »مهر« توضیح داد: پیکر زنده یاد 
 ۲۵ چهارشنبه  اسماعیلی  محمد 
مردادماه ساعت ۱۰ صبح از مقابل 
تالاروحدت به سمت قطعه هنرمندان 

بهشت زهرا )س( برگزار می شود.

  جشنواره تئاتر کودک و نوجوان 
از همدان می رود؟

 به دلیل همکاری نکردن و انجام ندادن تعهدات استانداری 
همدان، میزبانی این استان برای بیست و هشتمین جشنواره 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان مبهم است. به گزارش روابط 
عمومی اداره کل هنرهای نمایشی از دبیر خانه بیست وهشتمین 
جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان، برگزاری این 
رویداد مهم و بین المللی هنرهای نمایشی، به دلیل انجام ندادن 
تعهدات استانداری همدان، با چالشی جدی و ابهام روبه رو 
شده است. اگرچه از اسفند سال گذشته، رایزنی و برگزاری 
نشست های حضوری و غیرحضوری برای برگزاری هرچه 
بهتر بیست وهشتمین دوره جشنواره بین المللی تئاتر کودک 
و نوجوان در همدان آغاز شده است، اما به دلیل همکاری نکردن 
استاندار همدان، فراخوان جشنواره هنوز منتشر نشده است. در 
همین ارتباط، کاظم نظری، مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی توضیح داد: »باوجود این که در جلسه 
حضوری با استاندار همدان به توافق مشارکت پنجاه درصدی 
برای برگزاری جشنواره رسیدیم، اما در این مدت، هیچ همکاری 
و حمایتی از طرف استاندار مشاهده نشده است.« او افزود: »با 
این که وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بسیار تلاش کرد تا این 
جشنواره مهم و باسابقه، در استان کهن همدان باقی بماند و برای 
نشان دادن حسن نیت خود، سال گذشته، تمامی اعتبار برگزاری 
این رویداد را متقبل شد، بازهم همکاری مناسب از سوی میزبان 
به عمل نیامد که ما را به این نتیجه رساند که گویا استانداری 
همدان، اصولا تمایلی برای برگزاری این جشنواره در آن شهر 
تاریخی و فرهنگی ندارد.« مدیرکل هنرهای نمایشی با تاکید بر 
لزوم برگزاری هرچه باشکوه تر جشنواره تئاتر کودک و نوجوان در 
زمان مشخص شده، از بررسی گزینه های پیش رو برای میزبانی 
این جشنواره خبر داد تا هنرمندان شریف عرصه تئاتر کودک و 
نوجونان، با آسودگی و آرامش، به فکر تولید نمایش برای فرزندان 
آینده ساز ایران باشند و خانواده ها و کودکان و نوجوانان به عنوان 
مخاطبان اصلی این رویداد، از این آثار بهره ببرند. همچنین امیر 
مشهدی عباس، دبیر بیست وهشتمین جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان، کاهش شدید حمایت های مسئولان استان 
همدان از این رویداد در سال گذشته را دلیل نارضایتی بسیاری 
از هنرمندان دانست که از همان زمان خواستار جابه جایی این 
جشنواره از همدان شدند. او در این ارتباط افزود: »با این که مردم 
شریف همدان سال ها در جهت برگزاری این رویداد و ایجاد 
نشاط و شادمانی آن کوشیده اند، اما همکاری نکردن استانداری 
در یکسال گذشته، باعث می شود این استان مثل سال های 
پیشین، دیگر شاهد شادی کودکان و نوجوانان و حضور 
هنرمندان داخلی و خارجی نباشد. امید دارم جشنواره تئاتر 
کودک و نوجوان، امسال در شهری برگزار شود که مسئولان 
قدرش را بیشتر بدانند.«  استان میزبان و زمان دقیق برگزاری 
بیست وهشتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان، 

متعاقبا اعلام خواهد شد.

مریم نشیبا:

  فکر می کنند من جوان و ۴۰ ساله هستم


